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برآورد تقاضا 
در سال های آتی

دکتر غزال راهب
و  معماري  مسكن،  پژوهشگر  و  صاحب نظر 

شهرسازي
طرح مسکن ســازی میلیونی )ساخت یک میلیون واحد 
مسکونی در ســال( که به تازگی مطرح شده، بر مبنای 
یکی از تکالیف تعیین شده در قانون جهش تولید مسکن 
به تصویب رسیده و جنبه قانونی یافته است؛ قانونی که 
براساس تبصره »یک« ماده »یک« آن، دولت مکلف 
شده است، ســالانه یک میلیون واحد مسکونی تولید و 

عرضه کند.
سوال مهم این است که عدد تولید و عرضه یک میلیونی 
از کجا آمده اســت؟ در وهله بعــد باید دید که آیا این 
میزان ساخت و ســاز و عرضه جدید به بازار، نیاز واقعی 
تلقی می شــود؟ درحالی که در خود ماده »یک« فصل 
»یک« به تامین نیاز براســاس طرح جامع مسکن در 
شهرها اشاره شده است، آدرس نیاز اصلی بازار مسکن 
کجاست؟ در جریان نیازسنجی های مسکن و زمانی که 
صاحب نظران به موضوع ورود کرده و نیاز به مسکن را 
برآورد می کنند، میزان نیاز به تامین مســکن برای بازه 
ده ساله حدود ۱۰میلیون در نظر گرفته می شود که عدد 

یک میلیون در سال از این بخش استخراج شده است.
اما برای پاسخگویی به پرســش هایی که مطرح شد، 
در وهلــه اول صرف نظــر از اینکه رقــم و تعداد این 
ساخت وسازها چگونه برآورد می شود )که این موضوع 
نیز به نوبه خود جای بحث و بررســی دارد( بهتر است، 
بحث را از این زاویه مورد بررســی قرار دهیم که ریشه 
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سرمقاله

تعیین و اعلام این عدد کجاست و کدام مولفه ها و پارامترها کنار 
هم قرار گرفته اند تا عدد ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال 
و چهار میلیون واحد طی چهار سال دولت سیزدهم به دست آید؟

این رقم، مشتمل بر چند مولفه است. یکی از این مولفه ها محاسبه 
و برآورد تعداد افراد و خانوارهای فاقد مســکن اســت. تعداد فاقد 
مسکن ها از کســر تعداد خانوار از تعداد خانه هایی که بعد از کسر 

تعداد خانه های خالی محاسبه می شود، باید حاصل شود.
البته نباید از نظر دور داشــت که این مولفه جای بحث و بررسی 
دارد. در حال حاضر، نرخ رشــد جمعیت به شدت کاهش پیدا کرده 
است؛ هرچند در سن تشکیل خانواده هستیم. در واقع متولدین دهه 
۶۰ هنوز در ســن تشــکیل خانواده قرار دارند و از این رو افزایش 
نیاز به عرضه جدید، متناسب با تعداد خانوارهای تازه تشکیل شده 
در نتیجــه ازدواج این افراد همچنان وجــود دارد. در برنامه ها و 
سیاست های مســکن نیز لزوما ارتباط زیادی با نرخ رشد جمعیت 
نداریم، بلکه در این زمینه تعداد خانوار از اولویت برخوردار اســت؛ 
یعنی آنچه در برنامه ریزی ها و سیاســت های عرضه مسکن باید 
مورد توجه قرار گیرد، تعداد خانوارهایی است که تشکیل می شود 
و نیازمند مسکن است. به رغم پایین آمدن نرخ رشد جمعیت، نرخ 
رشد خانوار پایین نیامده که یکی از دلایل عمده آن، افزایش تعداد 
خانوار تک نفری است؛ خانوارهایی که مخاطبان ویژه برنامه ریزی 
مســکن )از نظر متراژ و سایر شرایط( هســتند و باید مورد توجه 

قرار گیرند.
به هر حال، شاید این مساله، یعنی نرخ رشد جمعیت نیز برای یک 
انبوه ساز امروز مهم باشد، اما دولتی که قصد دارد برنامه ریزی پایدار 
و توسعه مداوم در امر مسکن داشته باشد، قطعا باید ۲۰ سال بعد و 
۵۰ سال بعد این تغییرات را نیز در نظر بگیرد. در مجموع، براساس 
برآوردها نیاز ده ساله کشور از سال ۱۳۸۵ تا ۱۳۹۵ به دو مولفه رفع 
کمبود مسکن و نیاز به خانه جدید در روستاها حدود ۷۷۶هزار واحد 

و در شهرها حدود ۴/ ۷میلیون واحد است.
علاوه بر دو مولفه مذکور، خانه هایی که در بافت فرسوده قرار دارند 
یا واحدهای مسکونی فرســوده، از دیگر مولفه های موثر در این 
زمینه هستند. این موضوع نیز براساس شاخص های فرسودگی یا 
شاخص های قرار گیری در بافت تعیین شده که برای شهرها حدود 
۳میلیون و برای روســتاها حدود ۳/ ۲میلیون واحد در بازه ده ساله 
است. توجه به این مطلب ضروری است که مفهوم خانه فرسوده 
روستایی با خانه فرسوده شــهری متفاوت و نیازمند برنامه ریزی 
متفاوت اســت. جمع بندی این سه پارامتر، به علاوه نیاز به ذخیره 
مســکن نشان می دهد که سیاســتگذار بخش مسکن باید برای 
تامین یک میلیون واحد مسکونی برنامه ریزی کند، نه اینکه الزاما 
آن را بسازد. درواقع دولت باید برای تامین این میزان، مدیریت و 
برنامه ریزی کند؛ نه اینکه به همین میزان مسکن تولید کند. میزان 
تولید مسکن شهری بحث مهمی در کنار وجوه دیگر نوسازی در 
بافت فرسوده و مسکن روستایی است که این میزان ۷/ ۴ میلیون 
واحد مسکونی برای ۱۰ سال یا حدود ۴۷۰ هزار واحد مسکونی در 
سال است. عدد را نباید در مفهوم دیگری به کار ببریم. همان طور 
که اشــاره شد، از این میزان، بخش قابل توجهی به بافت فرسوده 
و ساخت و ســاز روستایی اختصاص پیدا می کند. در مسکن مهر با 
تمام تســهیلاتی که در قوانین در نظر گرفته شده بود تا اولویت 
ســاخت واحدهای مسکونی در بافت فرســوده باشد و در واقع در 
جلسات هم تاکید شده بود که این موضوع در اولویت قرار بگیرد، 
اما شــاید تنها حدود ۱۰ درصد از برنامه ساخت بیش از ۲میلیون 
واحد مســکونی در بافت فرسوده تحقق یافت. بنابراین این خطر 
وجود دارد که مجددا غفلت از بافت فرسوده و عدم تخصیص سهم 
مناسب طرح مسکن سازی به بافت ها و واحدهای فرسوده، تکرار 
شود. به این ترتیب، خیلی مهم است که مساله نیاز به یک میلیون 
واحد مســکونی را تنها به عنوان نیاز به ساخت و تولید مسکن در 
همین تیراژ )ساخت سالانه یک میلیون مسکن( در نظر نگیریم و 
رویکرد مدیریت و برنامه ریزی به آن داشته باشیم. حتما باید این 
اقدام از عنوان ســاخت به  عنوان تامیــن تغییر کند و در مدیریت 
و برنامه ریــزی نیز تامین به جای ســاخت، در اولویت قرار گیرد. 
برای دســتیابی به این هدف، در وهله اول بســیار مهم است که 
سیاستگذار مسکن، ظرفیت های خود را در این زمینه شناسایی کند 
و نسبت به آنها مطلع باشد. هر سال، سازنده های بخش خصوصی 
حدود ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار واحد مســکونی در حالت حداقلی احداث 
می کنند. در فاصله سال های ۹۴ تا ۹۸، در فصول مختلف و در هر 
فصل به طور متوسط، بین ۸۰ تا ۹۰ هزار واحد مسکونی در کشور 
احداث شــده که ۹۲درصد از این ساخت وسازها مربوط به بخش 
خصوصی و ساخت وسازهای خصوصی بوده است. تعاونی سازی و 
دولتی سازی تنها حدود ۸درصد از این سهم را داشته اند. آنچه مهم 
است، اینکه در ســال های اخیر، نیاز و ضرورت عرضه واحدهای 
مســکونی کوچک متراژ مطرح و تا حدی نیز تقویت شــده بود، 
اما هم اکنون مجددا شــاهد افزایش ســاخت و عرضه واحدهای 
مسکونی بزرگ متراژ هســتیم. این موضوع نشان دهنده آن است 
که بازار مسکن ســازی خصوصی ما اساســا نیاز بازار را به درستی 
درک نکرده، آن را به میزان کافی تشــخیص نمی دهد و ســراغ 
لوکس ســازی به جای مصرفی سازی رفته است. اینها حرف های 
جدیدی نیســتند و پیش تر نیز عنوان شده اند، اما اتفاق مهم این 
اســت که زمانی که دولت و سیاســتگذار بخش مسکن، تجربه 
ســال های قبل را در اختیار دارند، چرا باید مجددا تجارب ناموفق 
قبلــی را تکرار کرده و به این تجــارب بی اعتنایی کنند؛ یعنی به 
جای اینکه سیاســت هایی در راستای تسهیلگری و تامین مسکن 
در پیش بگیرند، این سیاست ها را رها کرده و خود وارد عمل شده 
و سالانه اقدام به ساخت میلیونی واحدهای مسکونی برای تامین 
نیاز جامعه به مســکن کنند. چرا سیاست هماهنگ سازی عرضه و 

تقاضا نتوانسته است راه خود را پیدا کند؟
یکی از اتفاقات بســیار مهمی کــه در این زمینه می تواند صورت 
بگیرد، اســتفاده از ظرفیت بخش خصوصی با مشوق هایی است 
که عرضه بخش خصوصی را به ســمت تقاضاهای واقعی جامعه 
ســوق دهد. در واقع، سیاستگذار بخش مســکن و دولت باید در 
وهله اول در نقــش مدیریت و برنامه ریزی وارد عمل شــوند تا 
عرضه و تقاضای مســکن موجود از ســوی بخش خصوصی را 

هماهنگ سازی کنند.
ترغیب و تشویق، تســهیلگری و هدایت سمت عرضه مسکن و 
سازنده های خصوصی به ساخت واحدهای مسکونی در استطاعت 
و کوچک متراژ، سیاســتی است که به طور قطع باید در دستور کار 
سیاســتگذار قرار بگیرد. این سیاســت باید قبل از هر اقدامی در 
بازار مسکن اجرایی شود. در این زمینه نیز برخی محدودیت های 
قانونی و شهرســازی در مسیر سازنده ها وجود دارد که باید نسبت 
به رفع این محدودیت ها و تسهیل ساخت واحدهای کوچک متراژ 
در مناطق مصرفی و محل جســت وجوی خانوارهای فاقد مسکن 
اقدام موثر و به موقعی صورت بگیــرد. ظرفیت مهم دیگری هم 
در زمینه مســکن جای بحث دارد؛ خانه های سازمانی، خانه های 
خالی، خانه های در حال ساخت و خانه های فرسوده و برنامه ریزی 
برای آنها. این عوامل نیز می توانند جزو برنامه های مدیریتی دولت 
برای تامین مسکن قرار بگیرند و متناسب با ویژگی ها و تعداد این 
واحدها از ظرفیت آنها نیز برای افزایش موجودی مسکن در حال 
استفاده، بهره گیری شــود. از این طریق در واقع ظرفیت تامین و 
عرضه مسکن افزایش خواهد یافت و نیاز به ساخت و ساز و عرضه 
جدید از مسیر ساخت واحدهای مسکونی کاهش می یابد. به طور 
قطــع، این گونه اقدامات به هزینه و زمــان کمتری نیاز دارد و به 
دلیل آنکه عمده این واحدها در قلب شهرها و در هسته های درونی 
و میانی شــهرها قرار دارند، از ویژگی های سکونتی و سرانه های 
شــهری تکامل یافته تر و باکیفیت تری نسبت به ساخت وسازهای 
خارج شهرها برخوردارند و تاثیرات اجتماعی طرح های انبوه سازی 

کلان را نیز کاهش می دهند.

تخم مرغ دوباره 
در شانه گرانی

چنـد روزی اسـت کـه مجـدد گرانی سـراغ بـازار تخم 
مـرغ آمـده و نوسـانات قیمتـی در فـروش هـر شـانه 

است. مشـهود 
بـازار  اخیـر  اتفاقیـه، طـی هفتـه هـای  بـه گـزارش 
تخم مـرغ پـس از مـرغ بـا نوسـاناتی روبـرو شـد کـه 
بررسـی هـا از سـطح بازار نشـان مـی دهد کـه قیمت 
هـر شـانه تخـم مرغ  تـا ۵۰ تا ۶۵ هـزار تومـان و هر 
عـدد ۱۸۰۰ تـا ۲ هزار و ۳۰۰ تومان رسـیده اسـت نابه 
سـامانی هایی کـه نگرانـی از افزایش روزانـه قیمت ها 

و نارضایتـی مـردم را در پی داشـته اسـت.
اگـر چـه افزایـش قیمـت و گاهی کمبـود برخـی مواد 
غذایـی چشـمگیر اسـت امـا داسـتان گرانـی تخم مرغ 
در حـال تکرار شـدن و ایـن بار هم گرانی آن خبرسـاز 

شـده است.
افزایش قیمت تخم مرغ در خراسـان شـمالی در سـایه 

تولید کمبود 
اسـتان  مرغ فروشـان  و  قصابـان  اتحادیـه  رئیـس 
در  روز گذشـته  گفـت: طـی چنـد  خراسـان شـمالی 
اسـتان شـاهد افزایـش قیمـت تخـم مـرغ بـوده ایـم؛ 
بـه طـوری کـه قیمت هـر کیلوگـرم تخم مـرغ به مرز 

۲۳۵۰۰هـزار تومـان رسـیده اسـت.
حسین قاسـم زاده با بیان اینکه اسـتان خراسان شمالی 
یکـی از اسـتان هایی اسـت که بـرای تامیـن تخم مرغ 
بایـد آن را از سـایر اسـتان ها وارد کنـد، اظهـار کـرد: 
میـزان پاییـن تولیـد تخـم  مرغ در اسـتان باعث شـده 
اسـت تـا مباشـرین مـا نتواننـد توزیـع تخم مـرغ را با 
قیمـت مصـوب تعییـن شـده بـه بازارعرضـه کننـد و 
شـاهد افزایـش قیمـت تمام شـده تخم مرغ در اسـتان 

شیم. با

اسـتان  در  مـرغ  تخـم  قیمـت  اینکـه  بیـان  بـا  وی 
براسـاس تعرفـه دولتی حـدود ۱۷ هزار تومـان رعایت 
نمی شـود، افـزود: در حـال حاضر قیمت هـر کیلوگرم 
تخم مـرغ ۲۳ هـزار و ۵۰۰  تومـان بـه دسـت مصرف 

کننـده می رسـد.
دولـت  مصوبـه  براسـاس  کـرد:  تصریـح  زاده  قاسـم 
بـا  بایـد  تخم مـرغ  بـازار،  تنظیـم  سـتاد  جلسـات  در 
قیمـت۱۶  هـزار و ۹۰۰ تومـان باشـد، امـا بـا توجـه 
بـه اینکـه اسـتان مـا یکـی از اسـتان های وارد کننـده 
تخم مـرغ اسـت کـه تخم مـرغ مـورد نیـاز اسـتان از 
خـارج اسـتان به خصـوص از خراسـان رضـوی تامین 
مـی شـود، در حـال حاضـر امـکان توزیع تخـم مرغ با 

ایـن قیمـت ابـلاغ شـده در اسـتان وجـود نـدارد. 
اتحادیـه قصابـان و مـرغ فروشـان خراسـان  رئیـس 
بـا  و  سـرما  فصـول  بـه  شـدن  نزدیـک  بـا  شـمالی 

وجـود گرانـی نهـاده هـا قیمـت تخـم مـرغ کاهـش 
چندانـی نخواهـد داشـت مگر شـرایط موجـود حمایت 
از تولیدکننـدگان تغییـر یابـد، گفـت: بـا وجـود گرانـی 
نهـاده هـای دامـی تولیـد کننـدگان مجبور بـه فروش 

بـا ایـن قیمـت هسـتند تـا متضـرر نشـوند.
قاسـم زاده افـزود: بـا وجـود اینکـه روزانـه در اسـتان 
بیـش از ۳۰ تـن تخـم مـرغ نیـاز اسـت اما تنهـا ۵ تن 

تخـم مـرغ در اسـتان تولیـد می شـود.

قائم مقام شرکت توزیع نیروی برق خراسان شمالی 
گفت: تاکنون ۱۲۷ نیروگاه کوچک مقیاس برق در 

استان ایجاد شده است.
علیرضا علیخانی در گفت و گو با شــبکه اترک با 
بیان اینکه تاکنون ۱۲۷ نیــروگاه کوچک مقیاس 
برق در استان ایجاد شــده افزود: قرارداد ۲۰ ساله 

خرید تضمینی برق، از مزیت های ایجاد این نیروگاه 
های ۵ کیلوواتی است.

علیخانــی هزینه نصب این نیروگاه ها را ۸۰ تا ۹۰ 
میلیون تومان اعلام کــرد و گفت: درآمدی خوب 
بــرای خانوارها به ویژه مددجویان ) دو ماهه ســه 
میلیون تومان( اســت و بســته به تورم سالانه ، به 

میزان دریافتی این خانواده ها افزوده می شود.
وی گفت: متقاضیان می توانند به سامانه مهرسان، 
سایت شــرکت توزیع نیروی برق استان و ادارات 
برق شهرستان ها به صورت حضوری مراجعه و از 
شــرایط برخورداری از این نیروگاه ها اطلاع کسب 

کنند.

فرماندار رازوجرگلان از مصوب شــدن مصوبه شامل 
اقــدام و پیگیــری و مکاتبات بــا ۵۰ میلیارد و ۶۰۰ 
میلیون تومان اعتبار برای دور دوم ســفر استاندار به 

شهرستان رازوجرگلان خبر داد.
روح الله حســین پور در گفت وگو با خبرنگار فارس در 
رازوجرگلان اظهار کرد: دور دوم ســفر اســتاندار به 
شهرســتان به دلیل کرونا انجام نشد ولی با دعوت از 
تعدادی از افراد ازجمله بخشداران، شهرداران، شوراها 
و علما و فرماندار به اســتانداری مسائل و مشکلات 
شهرستان را موردبررسی قرار گرفت و بعد از چند روز 
مصوبات و اعتبار موردنظر که ۲۷ مصوبه با ۵۰ میلیارد 

و ۶۰۰ میلیون تومان بود، به فرمانداری ارجاع شد.
وی گفت: این اعتبار ســه قســمت اســت که  یک 
قسمت آن  ۲۳ میلیارد و صد میلیون تومان از اعتبارت 
استانی اســت، ۹ میلیارد تومان آن از اعتبارات ملی و 
۱۸ میلیــارد و ۵۰۰ تومان آن نیــز از محل اعتبارات 
توازن ملی اســت که این اعتبارت علاوه بر اعتبارات 
شهرستان که چیزی حدود ۷۰۷ میلیارد تومان  است 

و این ۵۰ میلیارد یک اعتبار کمکی است.
فرمانــدار رازوجــرگلان افــزود: ۲۷ مصوبه شــامل 
روکشی اسفالت راه روستایی، حذف نقاط  حادثه خیز، 
احداث بندهای انحرافی برای کل شهرســتان، اجرای 
طرح های هادی روســتایی تحت عنــوان جابه جایی 
تیرهای برق، کمک به تکمیل آب رسانی به روستاها و 
پرورش اسب اصیل ترکمن که این موارد نیز به صورت 
شهرستانی است.وی تصریح کرد: برخی مصوبات نیز 
به اسم بخش ها اســت ازجمله تکمیل پل غلامان با 
یک میلیارد تومان اعتبار، تکمیل پل روســتای یوقان 
بــرج در بخش غلامان با دو میلیــارد تومان، تکمیل 
پل روســتای گرکز در بخش جرگلان با یک میلیارد 
تومان که در هفته دولت به بهره برداری رســیده ولی 
به پیمانکار بدهکار است و مسیر آن باید اسفالت شود 

و همچنین احداث ســالن ورزشی شهر یکه سعود که 
در حال حاضر ۱۵ درصد کار انجام شــده که برای آن 
یک میلیارد تومان در جلسه مصوب شد و یک میلیارد 
و ۲۰۰ میلیون تومان نیز از قبل از منابع استانی برای 
آن در نظر گرفته بودیم که تاکید شد با این اعتبارات 

هر چه زودتر تکمیل شود.
حســین پور ادامــه داد: همچنین بــرای زمین چمن 
دویدخ و بچه دره نیز اعتبار درنظر گرفته شــده و هر 
چه زودتر باید بعد از گذشــت چهار سال که از کلنگ 

زنی می گذرد، تکمیل گردد.
وی افزود: برای شــهر راز نیز یک ســالن ورزشی با 
سابقه ۴ ساله که نیمه کاره و از سفر ریاست جمهوری 
می باشد که برای آن یک میلیارد تومآن در نظر گرفته 

شد .
برای شــهرداری ها نیز  ســه میلیارد و ۶۰۰ میلیون 
تومان مصوب شد که شهرداری هرچقدر اعتبار داشته 
باشند کم است و این کمکی است که در جلسه برای 

آن ها شد .
فرماندار رازوجــرگلان همچنین از مصوبات در حوزه 
بانــوان نیز گفت: برخی پروژه هــا همآنطور که گفته 
شد نیاز به پیگیری ها مکرر دارند که ازجمله آن ها در 
جلسه مصوب شد پنج غرفه رایگان به مدت یک سال 
جهت ارائه تولیدات بانوان رازوجرگلان در دوشنبه بازار 
در بجنــورد اختصاص یابد ضمن اینکــه در بازارچه 
در حــال احداث جرگلان نیــز پیش بینی های لازم را 

خواهیم داشت.
وی گفت: بانک ســپه در شــهر غلامــان که فاقد 
هیچ گونه شــعبه ای نیستند یک باجه تأسیس شود که 
توســط بانک موردنظر باید پیگیری شــود تا تأسیس 
گردد و همچنین دبیر شورای هماهنگی بآنک ها نیز 
یک ســهم از ابلاغات را به اشتغال زایی در شهرستان 
در نظر بگیرد که اجرای مصوبات اشتغال زایی به بآنک 

ها هنوز ابلاغ نشده اســت که برای رازوجرگلان در 
نظر خواهند گرفت.

حســین پور تأکید کرد: برای احداث کتابخانه در شهر 
یکه ســعود ظرف یک هفته بخشدار و شهردار مکانی 
موقت تا احداث کتابخانه در این شــهر در نظر بگیرند 
و مرزبانی و علوم پزشــکی نیز برای تأمین پزشک در 

غلامان و راز که شبانه روزی نیستند همکاری کنند.
فرماندار رازوجرگلان گفت: مقرر شــد اورژانس ۱۲۳ 
آسیب های اجتماعی که در ســاعات اداری در محل 
کار خــود فعالیــت دارند و تنها در مرکز شهرســتان 
رازوجرگلان هستند از ســاعات اداری به ۲۴ ساعته 
افزایش پیدا کرد و در هر ســه بخش رازوجرگلان نیز 

باید حضور یابد.
وی همچنیــن از اعتبارت اختصاص یافتــه به راه و 
جاده های جــرگلان نیز گفت: بیشــترین اعتبار با ۷ 
میلیــارد ۵۰۰ میلیون تومان از اعتبارت اســتانی، دو 
میلیارد و ۵۰۰ از توازن و ۵میلیارد و۵۰۰ میلیون تومان 
نیز از اعتبارات ملی اســت که برای راه و شهرسازی 
بوده که همآنطور که گفته شــد احداث سه پل حذف 
نقاط حادثه خیز و همچنین خرید ماشین آلات راهداری 

و روکش اسفالت راه ها است.
فرماندار رازوجرگلان تأکید کرد سعی شده در مصوبات 
عدالت در ســه بخش مرکــزی و غلامان وجرگلآن  
رعایت شــود  و مــردم بتوانند از خدمــات بهره مند 
شــوند یک مســئله دیگر نیز این است که اختصاص 
این اعتبار بســتگی به همراهی سازمان برنامه وبودجه 
دارد که البته اســتاندار نیز نــگاه ویژه و خوبی به این 
شهرستان داشته اســت که از مصوبات دوره قبل ۳۲ 
پروژه بود که ۳۱ پروژه عملی شــده و امید داریم  این 
۲۷ پروژه سفر دوم نیز به همین منوال باشد و سازمان 
برنامه وبودجه هر چه ســریع تر این اعتبار را در اختیار 

این شهرستان بگذارد.

مســوول توزیع کتاب اداره کل آمــوزش و پرورش 
خراسان شمالی گفت: تاکنون ۵۰ درصد از کتاب های 
درسی دانش آموزان اســتان در اختیار مدارس قرار 
گرفته اســت که این روند تا پایان شهریورماه ادامه 
دارد.خلیل نیازی اظهار داشت: همزمان با بازگشایی 
مدارس، کتاب های درسی توسط مدیران مدارس در 

اختیار دانش آموزان قرار می گیرد.
وی با بیان اینکه امســال همــه کتاب ها در مدارس 
توزیع می شــود و هیچ کتابی در کتاب فروشــی ها 
فروخته نخواهد شد گفت: خرید کتاب درسی نیازمند 
ثبت نام دانش آموزان در ســامانه »پادا« و مشخص 
شدن مدرسه محل تحصیل آن ها است و در صورتی 
که دانش آموزی در این سامانه ثبت نام نکند موفق 

به خرید کتاب درسی هم نمی شود.
نیازی اظهار داشت: دانش آموزانی که مدرسه محل 

تحصیل خود را تغییر داده اند تا ۳۱ شهریور فرصت 
دارند نسبت به اصلاح نشانی مدرسه محل تحصیل 
خــود اقدام کنند.به گزارش اتفاقیه از ســوم مهرماه 
زنگ آغاز تحصیلی دانش آموزان اســتان به صورت 

نمادین به صدا در خواهد آمد.
پیشــتر، مدیرکل آموزش و پرورش خراسان شمالی 
گفته بود: آموزش حضوری  تدریجی در ســه مرحله 

برای دانش آموزان برنامه ریزی شده است.
به گفته مهــدی مودی در نخســتین مرحله دانش 
آموزان برای کلاس هایی با ظرفیت پایین تر از ۵۰ 
نفر و یا مدارسی که زیر ۱۵ نفر دارند که در مجموع 
۹۰۰ آموزشــگاه اســتان از ۲ هزار و ۱۲ آموزشگاه 
دارای کلاس ۱۵ نفر هســتند بــه صورت حضوری 

برگزار خواهد شد.
وی اظهار داشته بود که در مرحله دوم  مدارسی که 

تــا ۱۵۰ دانش آموز دارند به صورت آموزش ترکیبی 
مجازی و حضوری و با برنامه ریزی زوج و فرد پس 
از واکسیناســیون ۱۰۰ درصدی فرهنگیان آموزش 

آنها که از ۲۰ مهر ماه شروع خواهد شد.
وی بــا بیان اینکــه تاکنون ۸۲ درصــد فرهنگیان 
اســتان دُز اول واکسن کرونا و ۱۷ درصد فرهنگیان 
هم دُز دوم واکســن را دریافت کرده اند گفته بود که 
تــا ۱۵ مهرماه تمامی رانندگان ســرویس مدارس و 

فرهنگیان واکسینه خواهند شد.
وی در ادامه به مرحله سوم که شامل مدارس دانش 
آموزان با ظرفیت بیش از ۱۵۰ نفر است اشاره کرده 
و گفته است که این مدارس به صورت محدود و غیر 
حضوری خواهند بــود اما اگر برای دانش آموزی در 
خصوص آموزش اشــکالی ایجاد شد در طول هفته 

فقط یکبار کلاس رفع اشکال برگزار خواهد شد.

فرمانده انتظامی شهرستان فاروج گفت: با حضور 
پلیس درگیری طایفه ای در یکی از روســتاهای 
توابع شهرســتان فاروج به صلح و ســازش ختم 
شــد.نزاع و درگیری طایفه ای در فاروج به صلح 

سازش رسید ,
ســرهنگ علیرضا پوربه گفت: در پی وقوع یک 
فقره نزاع و درگیری در یکی از روستاهای اطراف 
شهرستان، بلافاصله اکیپ گشت بخش انتظامی 

خبوشان به محل اعزام شد.
وی افزود: با حضور ماموران در محل ، مشخص 
شــد دو طایفه به علت کینه و کدورت قدیمی با 
چــوب و قمه با یکدیگر درگیر شــده که در این 

درگیری سه نفر به شدت مجروح شده اند.
فرمانــده انتظامی فاروج با بیــان اینکه ماموران 
بلافاصله به نزاع و درگیــری پایان داده و چهار 
نفر از طرفین دعوا را دستگیر و به پاسگاه انتقال 

دادند، خاطرنشان کرد: در بررسی های بعمل آمده 
مشخص شــد چند سال قبل نیز این دو طایفه با 

یکدیگر درگیر شده اند.
سرهنگ پوربه در پایان خاطرنشان کرد: ماموران 
انتظامی بخش خبوشــان در راستای حسن انجام 
وظیفــه و برقراری امنیت و آرامش در جامعه، هر 
دو طایفه را به پاســگاه دعوت و بین آنان صلح و 

سازش برقرار کردند

معاون فنی و راه روستایی اداره کل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای خراسان شمالی گفت: تاکنون ۱۷ قرارداد 
ساخت راه در محورهای روستایی استان به طور کامل 
به این اداره کل منتقل شده است و پیمانکاران در حال 

فعالیت هستند.
ایرنا اظهار داشت: قراردادهای  علی ربانی به خبرنگار 
منتقل شده به اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ارزش  که  است  راه  کیلومتر   ۱۸.۷ شامل  استان،  ای 

ریالی این قراردادها ۳۳۳ میلیارد ریال است.
کار  خاتمه  با  یا  قراردادها  مابقی  اینکه  بیان  با  وی 
بررسی مشکلات  یا در دست  و  اجرایی، تکمیل شده 
راه  برداری  نقشه  انجام  برای  پروژه  یک  افزود:  است 
های روستایی نیز از راه و شهرسازی به این اداره کل 

منتقل شده است.
معاون فنی و راه روستایی اداره کل راهداری و حمل و 

نقل جاده ای خراسان شمالی تصریح کرد: ۶۶ قرارداد 
اجرای راهسازی در محورهای روستایی استان در راه و 
شهرسازی موجود است که تعداد ۱۱ قرارداد پیمانکاران 
عملیات  تکمیل  برای  که  قیری  بابت  روستایی  راه 
بدهکار  دولت  به  و  اند  کرده  دریافت  آسفالت  اجرای 
پیگیری  مرحله  در  شهرسازی  و  راه  توسط  هستند، 

حقوقی است.
قرارداد  پنج  واگذاری  تکلیف  تعیین  افزود:  ربانی 
راهسازی به راهداری هم به سازمان مدیریت و برنامه 

ریزی منتقل شده که در مرحله رسیدگی است.
معاون فنی و راه روستایی اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای خراسان شمالی خاطرنشان کرد: افزود: 
این قراردادها با اعمال ماده ۴۶ در صورت تایید شورای 
به  ماده ۴۸  اعمال  با  یا  و  فسخ  به  منجر  استان  فنی 

صورت خاتمه می باید.

فرمانده انتظامی شهرســتان اســفراین از فوت یک 
راننــده بر اثر بی احتیاطــی در جک زدن خودرو در 

»گردنه پلمیس« خبر داد.
ســرهنگ«مجید یگانه پور« با اعلام جزئیات این 
خبر اظهار داشــت: در پی اعلام یــک مورد حادثه 
منجر به فوت در »گردنه پلمیس« بلافاصله گشت 
انتظامی و پلیس راه به همــراه عوامل اورژانس به 

محل مورد نظر اعزام شدند. 
وی افزود: به علت خراب شــدن خــودروی وانت 

پیکان خــود، اقدام به جک زدن خودرو می کند که 
به دلیل مناســب نبودن محل جک، خودرو از جک 
خلاص شــده و بر روی گردن ایــن فرد که در زیر 

خودرو بوده می افتد. 
فرمانده انتظامی شهرســتان اسفراین با بیان اینکه 
این فرد به علت شدت جراحت وارده ناشی از افتادن 
خودرو بر روی گردنش، در دم فوت می کند، تصریح 
کرد: جسد متوفی به پزشکی قانونی و خودرو نیز به 

پارکینگ منتقل شد. 

فرمانده مرزبانی گفت: اگر هماهنگی با کشور مقابل 
برای ســفر زمینی به کربلا انجام شــود، مرزبانی 

آمادگی لازم برای تأمین امنیت را دارد.
ســردار احمد گودرزی صبح چهارشــنبه در حاشیه 
سفر به خراسان شمالی در جمع خبرنگاران از ایجاد 
هماهنگی های لازم برای سفر زائران اربعین خبر داد 
و اظهار کرد: طی مذاکراتی که با مســئولان کشور 
عراق صورت گرفته، ســهمیه ایران افزوده شده اما 
منوط بــه رعایت پروتکل های بهداشــتی و از مرز 

هوایی است.
فرمانده مرزبانی کشــور ادامه داد: اگر هماهنگی با 
کشور مقابل برای سفر زمینی به کربلا انجام شود، 

مرزبانی آمادگی لازم برای تأمین امنیت را دارد.

وی با اشــاره به امنیت پایدار در مرزهای کشــور، 
افزود: ظرفیت های اقتصادی مرزهای کشور مطلوب 

است که باید از آن استفاده کرد.
گودرزی بیان داشــت: طی مذاکراتــی که با دولت 
داشــته ایم بــه دنبال تأمیــن اعتبار بــرای تقویت 

بازارچه های مرزی هستیم.
فرمانده مرزبانی کشور تصریح کرد: در استان ها باید 
پایانه های مرزی داشته باشیم و در خراسان شمالی 
نیــز آمادگی لازم برای ایجاد گذرگاه مرزی دارد که 

کشور مقابل هم باید این مسئله را بپذیرد.
وی در انتهــا گفت: کارشناســان مرزبانی وضعیت 
اســتقرار نیروهای مرزبانی خراسان شــمالی را به 

صورت مطلوب ارزیابی کرده اند.

مسئول بســیج هنرمندان خراسان شمالی با اشاره 
به برگزاری هفتمین رویــداد رپرتوار تئاتر خیابانی 
در اســتان، گفت: رونق تئاتر در شرایطی که شاهد 

تعطیلی فعالیت ها هستیم، هدف این برنامه است.
جواد اســماعیل زاده در گفتگو بــا خبرنگار مهر به 
نقــش و اهمیت تئاتر خیابانی در فرهنگ ســازی 
اشــاره داشــت و اظهار کرد: برگــزاری هفتمین 
رویداد رپرتوار تئاتر خیابانی خراســان شــمالی به 
رونق جریان تئاتر در شــرایطی که شاهد تعطیلی 
فعالیت هــای فرهنگــی و هنری هســتیم، کمک 

خواهد کرد.
مسئول بســیج هنرمندان خراسان شمالی تصریح 
کرد: از آن جایی که کم تر شــاهد این گونه نمایش 
در رویدادهــای هنــری و حتــی در قالب اجرای 
عمومی هستیم این اتفاق می تواند زمینه ساز آشتی 

دوباره هنرمندان با تئاتر باشد.
وی به اثرگذاری بیشتر این گونه نمایشی به واسطه 
ارتبــاط تنگاتنگ با مخاطب اشــاره کرد و افزود: 

شیوع کرونا فعالیت های بسیج هنرمندان را متوقف 
نکرد بلکه همکاری با حوزه هنری خراسان شمالی 
در این خصوص تداوم یافته و نســبت به برگزاری 

دوره های آموزشی به طور مشترک گام برداشتیم.
اسماعیل زاده بیان داشت: اجرای تئاترهای خیابانی 
و کارگاه های آموزشــی در شــرایط فعلی می تواند 

بیش از سایر برنامه ها اثر داشته باشد.
مســئول بسیج هنرمندان خراســان شمالی تئاتر و 
ادبیات داســتانی را محور فعالیت های این نهاد در 
ســال جاری عنوان کرد و گفت: اتفاق های خوبی 
را از این پس در زمینه فعالیت های هنری شــاهد 

خواهیم بود.
وی در انتها با اشــاره به اینکه بســیج هنرمندان 
در زمینه پرورش اســتعدادهای هنری و برگزاری 
دوره های آموزشــی نیز گام هایی برداشــته است، 
گفت: این همکاری در حوزه هــای مختلف تداوم 
داشته باشد و با بیشتر شــدن هم افزایی ها، شاهد 

افزایش کیفیت برنامه ها هستیم.

تاکنون ۱۲۷ نيروگاه کوچک مقياس برق در خراسان شمالی ایجاد شده است

تنها ۵۰ ميليارد اعتبار سفر استاندار به رازوجرگلان

۵۰ درصد کتاب های دانش آموزان در اختيار مدارس خراسان شمالی قرار گرفت

نزاع و درگيری طایفه ای در فاروج به صلح سازش رسيد

۱۷ قرارداد ساخت راه روستایی
 خراسان شمالی به راهداری منتقل شد 

جک زدن غير اصولی جان راننده را گرفت

فرمانده مرزبانی:
مرزبانی آمادگی لازم برای تامين امنيت سفر 

زمينی اربعين را دارد

با هدف رونق تئاتر؛
 هفتمين دوره تئاتر خيابانی خراسان شمالی

 برگزار می شود
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رییــس کل بانک مرکزی گفت:  حجــم نقدینگی در 
پایان مردادماه امسال به رقم ۳۹ میلیون و ۲۱۴ هزار 
میلیارد ریال رســید که نســبت به پایان سال ۱۳۹۹ 

معادل ۱۲.۸ درصد رشد را نشان می دهد.
به گــزارش اتفاقیه به نقل از بانــک مرکزی، »اکبر 
کمیجانی« در جلسه دوره ای با مدیران عامل بانک ها 
افزود: باید بانک ها مدیریت نقدینگی و کنترل رشــد 
ترازنامــه خود را جــدی بگیرند؛ چراکــه این امر در 
بلندمــدت بر متغیرهــای کلان اقتصــادی همچون 

نقدینگی و تورم اثرگذار است.
وی افزود: همچنین، نقدینگی در دوازده  ماهه منتهی 
به پایــان مرداد ماه ۱۴۰۰ معادل ۳۹.۱ درصد رشــد 
یافت و بانک مرکزی  در این مدت تلاش کرده است 
با انجام عملیات بازار باز از شتاب رشد نقدینگی کاسته 

شود.
رییس شــورای پول و اعتبار ضمن اشاره به نرخ سود 
بین بانکی گفت: نرخ ســود بازار بیــن بانکی در ۲۱ 
شــهریور ماه ســال جاری به ۱۸.۶۵ درصد رسیده و 
حجم معامــلات نیز در این بازه زمانی حدود ۸۴ هزار 

میلیارد تومان بوده است.  
وی خواستار اقدامات جدی از سوی شبکه بانکی برای 
مدیریت نقدینگی و نیز کنترل اضافه برداشــت ها شد 
و خاطرنشان کرد: در صورتی که شبکه بانکی کنترل 
لازم را بر اضافه برداشت های خود نداشته باشند، این 
بانک ناگزیر به انجام اقدامات احتیاطی و نظارتی لازم 

خواهد بود.  

کمیجانــی با بیــان اینکه تاکنــون ۱۷ مرحله حراج 
اوراق مالی اســلامی دولت برگزار شده است، تصریح 
کــرد: طی برگزاری این تعداد حــراج، در مجموع ۳۲ 
هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان اوراق بدهی دولتی توســط 
کارگزاری بانک مرکزی فروخته شده است. همچنین 
در همین زمینه با همــکاری وزارت امور اقتصادی و 
دارایی تعدیل های لازم درخصوص نرخ بازدهی اوراق 

انجام شده است.  
وی تاکید کــرد: برای اجرای کامل مصوبه شــورای 
پول و اعتبار درخصوص کنترل ترازنامه شبکه بانکی، 
بانک ها باید حداقل ۳ درصد از کل سپرده هایشــان را 
بــه صورت اوراق مالی اســلامی نگهداری کنند و در 
این باره نیز ضروری اســت شبکه بانکی اهتمام لازم 

را به عمل آورد.  
رییس کل بانک مرکزی اظهارداشت: عملکرد بانک ها 
و موسســات اعتباری در خصوص نگهداری حداقل ۳ 
درصد مانده ســپرده های خود به صورت اوراق مالی 
اســلامی در پایان مردادماه ۱۴۰۰ نشان می دهد که 
حــدود ۹۲۲ هــزار و ۸۰۰ میلیارد ریــال اوراق مالی 
اسلامی در پرتفوی بانک هاســت که نسبت به مانده 
ســپرده های بخش غیردولتی نزد بانک ها و موسسات 

اعتباری معادل ۲.۴ درصد است.
وی با اشــاره بــه حجم تســهیلات پرداختی در پنج 
ماهه ســال جاری و تأکید بر ایــن نکته که بانک ها 
در خصوص تســهیلات دهی به بخش های مســکن، 
کشــاورزی و صنعت اهتمام بیشــتری داشته باشند، 

اعلام کرد: تسهیلات پرداختی بانک ها طی پنج ماهه 
ابتدای ســال ۱۴۰۰ به بخش هــای اقتصادی مبلغ ۹ 
میلیون و هفت هزار میلیارد ریال بوده که در مقایســه 
با دوره مشابه ســال قبل معادل ۵۱.۳ درصد افزایش 

داشته است.
 کمیجانی در زمینه خرید تضمینی گندم، گفت: شبکه 
بانکی در این زمینه عملکرد نسبتاً مطلوبی داشته است 
و از ابتدای ســال، از مجموع ۱۸ هزار میلیارد تومان 
تعیین شــده برای این طرح، حــدود ۱۵ هزار و ۲۵۰ 
میلیارد تومان توسط شبکه بانکی پرداخت شده است. 
همچنین از ۵ هزار میلیارد تومان تســهیلات در نظر 
گرفته شــده برای واردات کالای اساسی شامل گندم، 
حدود ۳۲ هزار و ۵۰۰  میلیارد ریال از ســوی بانک ها 

برای این اقدام، تسهیلات پرداخت شده است.
همچنین بنا به اعــلام رییس کل بانک مرکزی طی 
پنج ماهه ابتدایی ســال ۱۴۰۰، بیش از ۲۱۳ میلیون 
و ۵۰۰ هزار میلیارد ریال تســهیلات به ۷۳۵ شرکت 

دانش بنیان پرداخت شده است.

وزیــر اقتصاد بــا بیان اینکه طرح »تســهیل صدور 
برخی از مجوزهای کسب و کار« بسیاری از فسادها، 
رانت ها و انحصارطلبی را کنار زده و امضاهای طلایی 
را کاهش می دهد، گفت: تبدیل نظارت پیشــینی به 
نظارت پســینی و ایجاد شــفافیت در اخذ مجوزها و 
قراردادهــای بانکی از رویکردهــای مهم این طرح 

است.
به گزارش روز چهارشنبه ایرنا از وزارت امور اقتصادی 
و دارایی، »سید احســان خاندوزی« در جلسه علنی 
صبح امروز )چهارشــنبه( مجلس شــورای اسلامی 
و در دفاع از کلیات طرح تســهیل صــدور برخی از 
مجوزهای کســب و کار افزود: در سال مانع زدایی از 
تولید، تصویب طرح صدور مجوزهای کســب و کار 
پیام خوشی را از مجلس به فعالان اقتصادی مخابره 
می کند. بخــش زیادی از فعــالان اقتصادی منتظر 
تصویب این طرح و باز شدن غل و زنجیر از پای خود 
هستند.وی افزود: در رتبه بندی موانع کسب و کار یا 
به عبارت دیگر سهولت محیط کسب و کار مهم ترین 
شاخص، مجوز شروع کسب و کار است و کشور ما از 
جهت دشــواری شروع فعالیت اقتصادی رتبه ۱۷۸ را 
در دنیا دارد. کسب مجوز، بسیار پیچیده است و دست 

و پای فعالان اقتصادی را می بندد.
وی با بیان اینکه بســیاری از فرآیندهای ناســالم و 
فساد آلود در همین مسیر ایجاد می شود، اضافه کرد: 
مجلس شــورای اســلامی و دولت باید با همگرایی 

برای تسهیل صدور مجوزها گام بردارند.
وزیــر امــور اقتصــادی و دارایی تصریــح کرد: در 
ســال های اخیر به دنبال این بودیــم که برای تولید 
اقتصادی یک شاه کلید معرفی کنیم که قطعاً افزایش 

سرمایه گذاری، رونق تولید را به دنبال خواهد داشت. 
متأسفانه یک ســرمایه گذار باید ۶ ماه تا دو سال و 
گاهی بیشــتر در فرآیندهای کسب مجوز سرگردان 
باشد تا مجوز شروع یک فعالیت اقتصادی را اخذ کند.

وزیر اقتصاد اضافه کرد: در طول پنج ســال گذشته 
رشد سرمایه گذاری در کشور حدود صفر بوده است. 
بــه عبارتی دیگر نه تنها ســرمایه گــذاری صورت 
نگرفته بلکه اشــتغالی نیز ایجاد نشده و به دنبال آن 
تولید نیز رونقی نداشــته اســت. دلیل این امر یکی 
به تحریم های ظالمانه خارجــی باز می گردد و یکی 
به تحریم های داخلی برمی گردد که دســتگاه های 
اداری و اجرایــی چوب لای چــرخ تولید کنندگان و 

ســرمایه گذاران گذاشته اند. این تحریم داخلی بسیار 
آزاردهنده تر است.

خاندوزی در پایان تصریح کــرد: تصویب این طرح 
بسیاری از فســادها، رانت ها و انحصارطلبی را کنار 
زده و امضاهــای طلایی را کاهــش می دهد. تبدیل 
نظارت پیشینی به نظارت پسینی و ایجاد شفافیت در 
اخذ مجوزها و قراردادهای بانکی از رویکردهای مهم 

این طرح است.
گفتنی اســت، در پایان و پس از دفاع وزیر اقتصاد از 
طرح و اســتماع نظرات نمایندگان موافق و مخالف، 
کلیات طرح تسهیل صدور برخی از مجوزهای کسب 

و کار  با  ۲۰۳ رأی موافق به تصویب رسید.

نماینده اتحادیه اروپا در سازمان های بین المللی در وین 
در بیانیه ای در شــورای حکام ضمن تاکید بر اهمیت 
توافق هســته   ای و حمایت کشــورها از اجرای کامل 
آن، با اســتناد به گزارش اخیر آژانس بین المللی انرژی 
اتمی به بیان مواضع اتحادیه اروپا درباره تحولات اخیر 

برنامه هسته ای ایران پرداخت.
به گــزارش اتفاقیه  به نقل از پایــگاه اینترنتی هیات 
اتحادیــه اروپا در ســازمان  های بیــن المللی در وین، 
نماینده دائمی اتحادیه اروپا در وین در بیانیه  ای درباره 
نظارت و راســتی آزمایی آژانس بین المللی انرژی اتمی 
در زمینه برنامه هســته  ای ایران، مطرح کرد: اتحادیه 
اروپا در این برهه حســاس بر تعهد راسخش نسبت به 
حمایــت مداوم از اجرای کامــل و موثر برجام )توافق 
هســته ای( تاکید کرده و مصمم اســت به فعالیت با 
جامعه جهانــی برای حفظ این توافــق دارای اهمیت 
راهبردی برای ســاختار عدم اشــاعه تسلیحات هسته 
ای جهانی، ادامه دهد. اتحادیه اروپا از تمامی کشورها 
می  خواهد از اجرای آن طبق قطعنامه ۲۲۳۱ شــورای 

امنیت سازمان ملل حمایت کنند.
در ادامه این بیانیه آمده است: اتحادیه اروپا از اقدامات 
متمرکز در کمیســیون مشــترک برجام و تماس  های 
نماینده عالی اتحادیه اروپــا به عنوان هماهنگ  کننده 
برجام با تمامی شرکای مرتبط حمایت می کند. اکنون، 
از ســرگیری مذاکرات در راســتای بازگشت احتمالی 
آمریکا به برجام و بازگشت ایران به اجرای کامل و هر 
چه ســریع تر برجام، بیش از هر زمان دیگری اهمیت 
دارد. بنابراین، اتحادیــه اروپا از ایران می خواهد بدون 
تاخیر بیشتر به مذاکرات ]احیای توافق هسته  ای[ وین 
بازگردد. این موضوع با توجه به توســعه پویای فعلی 

برنامه هســته ای ایران در حالی که نظارت و راســتی 
آزمایی آژانس به طور جدی تضعیف شده است، اهمیت 
ویژه  ای دارد.بیانیه نماینده اتحادیه اروپا همچین مطرح 
می کند: اتحادیه اروپا مسائل مرتبط با خروج یک جانبه 
آمریکا از برجام و اعمال دوباره تحریم ها توســط آن را 
تصدیق می کند. در کنار اجرای کامل و راستی آزمایی 
شده تعهدات هسته ای از سوی ایران، لغو تحریم های 
هســته ای یک بخش ضروری از توافق است. اتحادیه 
اروپا مایل است تاکید کند که تعهداتش را کاملا انجام 
داده است، از جمله در زمینه لغو تحریم ها تحت برجام.

در ادامه این بیانیه آمده اســت: شفافیت یکی از ارکان 
مهم برجام است. از این رو، اتحادیه اروپا درباره تصمیم 
ایــران در ۲۳ فوریه ۲۰۲۱ برای بــه تعلیق در آوردن 
اجرای اقدامات شفاف سازی مقرر در برجام و پروتکل 
الحاقی که منجر به کاهش چشم گیر دسترسی آژانس 
و نظارت آن بر تاسیسات، فعالیت  ها و اطلاعات مرتبط 
شده اســت، نگرانی عمیق خود را ابراز می دارد. علاوه 

بر این، ایــران توضیحات بروزی ارائه نداده اســت و 
آژانس قادر نبوده است طبق پروتکل الحاقی، دسترسی 

تکمیلی به تاسیسات هسته ای ایران پیدا کند.
نماینــده اتحادیه اروپا در بخــش دیگری از بیانیه اش 
درباره فعالیت هسته ای با اشــاره به اقداماتی از جمله 
نصب ســانتریفیوژهای پیشــرفته در برخی تاسیسات 
هســته ای ایران و افزایش ســطح و ذخایر غنی سازی 
اورانیوم مطرح کرد: اتحادیه اروپا نگرانی بزرگی نسبت 
به اقدامات مداوم و ناســازگار ایران نسبت به برجام در 
زمینه فعالیت های تحقیق و توســعه دارد. برخی از این 

اقدامات هیچ توجیه غیرنظامی باورپذیری ندارند.
بیانیه اتحادیه اروپا در این راســتا می افزاید: ما قویا از 
ایران می خواهیم تمانی اقدامات ناســازگار با برجام را 
بــه حالت قبل بازگرداند و بدون تاخیر به اجرای کامل 
آن از جمله در زمینه اقدامات شــفاف سازی بازگردد و 
از اقدامات شرکای برجام در پرداختن با تمامی مسائل 

تحت چارچوب برجام حمایت کند.

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری از نهایی شدن 
قیمت بلیت هواپیما برای سفر اربعین خبر داد.

خبرگزاري میزان - محمد حسن ذیبخش درنشست 
آنلاین با خبرنگاران گفت: جلســه ســتاد اربعین در 
سازمان هواپیمایی کشوری جهت تعیین نرخ نهایی 
بلیت هواپیما در مســیر ایران – عراق تشکیل شد و 
در این جلسه مدیران عامل شرکت های هواپیمایی، 
انجمــن شــرکت های هواپیمایی، شــرکت شــهر 

فرودگاهی امام خمینی )ره( حضور داشتند.
سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری گفت: در این 
جلســه یکی از معاونین حج و زیارت نیز حضور پیدا 
کردند و خوشبختانه این جلسه نتایج خوبی داشت و 
با مساعدت شرکت های هواپیمایی و به ویژه انجمن 
شــرکت های هواپیمایی در ایــن خصوص قیمت ها 

نهایی شد.
وی افزود: مصوب شــد افرادی که در سامانه سماح 
ثبت نام کردند و از داشــتن ویزای خــود اطمینان 

قطعی دارند نســبت به خرید بلیــت اقدام کنند و در 
صورتی که بلیت تهیه کنند و نتوانند ویزا تهیه کنند 
کنســلی بلیت براســاس پرواز های خارجی صورت 

می گیرد.
ذیبخش گفت: براســاس توافق صورت گرفته همه 
شــرکت های هواپیمایی موظف شدند نسبت به ارائه 

بلیت با قیمت های اعلامی اقدام کنند.
سخنگوی ســازمان هواپیمایی کشوری در توضیح 
قیمت ها گفت: پرواز های تهران، شــیراز، اصفهان، 
تبریز و اهواز به فرودگاه نجف به صورت یک طرفه 
۳ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان و به صورت دو طرفه ۵ 

میلیون تومان تعیین شده است.
وی بیــان کرد: پرواز مشــهد به نجف به صورت دو 
طرفه ۶ میلیون تومان و یک طرفه ۴ میلیون تومان 

تعیین شده است
ذیبخــش تاکید کــرد: در صورتی که هــر کدام از 
ایرلاین هــا و آژانس ها فروش بلیــت با قیمت های 

مورد توافق ســازمان هواپیمایی کشوری و انجمن 
شــرکت های هواپیمایی را رعایت نکنند و نسبت به 
گران فروشی اقدام کنند مسافران می توانند از طریق 
سایت ســازمان هواپیمایی کشوری سامان شکایات 
مردمــی اقدام کنند و قطعا باتوجه به پیش بینی های 
صورت گرفته در سازمان خیلی سریع نسبت به این 

موضوع رسیدگی خواهد شد.
ســخنگوی ســازمان هواپیمایی کشــوری از مردم 
درخواست کرد بلیت گرانتر از این قیمت را خریداری 
نکننــد و حتما گزارش گرانفروشــی را به ســازمان 

اطلاع دهند.
به گفته وی ایــن قیمت ها مشــمول ایرلاین های 
خارجی نمی شــود، اما ایرلاین هــای داخلی ظرفیت 

جابه جایی ۶۰ هزار زائر را دارند.
ذیبخــش تاکید کرد: مبالغ اعلامــی فقط ویژه ایام 
اربعین یعنی ۲۸ شهریور تا ۱۰ مهر ماه بوده و از فردا 

بلیت فروشی برای اربعین آغاز می شود. 

مدیرعامل ســازمان هدفمندســازی یارانه های کشــور 
از پرداخــت ۲ هــزار و ۴۲۰ هزار میلیــارد ریال برای 
هوشمندســازی و تجهیــزات آموزشــی  مــدارس و 
هنرســتان ها خبــر داد. به گــزارش اتفاقیه بــه نقل از 
سازمان هدفمندســازی یارانه ها، »امید حاجتی« اظهار 
داشت: این مبلغ به ســازمان نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس کشــور برای اجرای بنــد ۳۹ جدول تبصره ۱۴ 
لایحه بودجه ۱۴۰۰ و بــرای خرید تبلت دانش آموزان 
بی بضاعت، هوشمندســازی مــدارس، خرید تجهیزات 
هنرســتان ها و مــدارس کار و دانــش و تامین و تعمیر 
سیستم سرمایشی و گرمایشــی و تجهیزات آموزشی و 

کمک آموزشی  واریز شده است.وی افزود: مبلغ واریزی 
به منظــور رفع مشــکلات و موانع پیش بینی شــده در 
راستای هوشمندســازی مدارس و ارائه خدمات عادلانه 
آموزشی برای همه دانش آموزان است.مدیرعامل سازمان 
هدفمندسازی یارانه ها تصریح کرد: برای خرید تجهیزات 
هنرســتان ها و مدارس کار و دانــش مبلغ ۶۶۰ میلیارد 
ریــال و برای خریــد تبلت دانش آمــوزان بی بضاعت، 
هوشمندســازی مدارس یک هــزار و ۶۶۰ میلیارد ریال 
و برای تامین و تعمیر سیســتم سرمایشــی و تجهیزات 
آموزشی و کمک آموزشی ۱۰۰میلیارد ریال به نوسازی، 
توســعه و تجهیز مدارس کشــور پرداخت شــده است.

وی ابراز امیدواری کرد: با این اقدام در شــرایط بحرانی 
کرونــا حوزه آموزش بتواند بــه وظیفه خود عمل کند و 
دانش آموزانــی که به دلیل نداشــتن تبلــت از تحصیل 
بازمانــده بودند مجدد به تحصیلات خــود ادامه دهند.

امســال ســازمان هدفمندی یارانه ها از محل منابع این 
سازمان ۱۰ هزار و ۹۳۴ میلیارد ریال اعتبار به بخش های 
مختلف بهزیســتی، چایــکاران، ایثارگران و مســکن 
محرومــان، مبلغ ۱۰ هزار میلیارد ریال بابت یارانه نان و 
خرید تضمینی گندم به شرکت مادر تخصصی بازرگانی 
دولتی ایــران و ۱۰ هزار میلیارد ریال به بازنشســتگان 

دستگاه های اجرایی ملی و استانی پرداخت کرد. 

ریيس کل بانک مرکزی اعلام کرد:
رشد ۱۲.۸ درصدی نقدینگی

وزیر اقتصاد اعلام کرد:

کاهش فساد و حذف امضاهای طلایی با تسهيل صدور مجوزهای کسب و کار

ایران بدون تاخير به مذاکرات برگردد

پرداخت بيش از ۲هزار ميليارد ریال برای هوشمندسازی مدارس 

قيمت  بليت پرواز های اربعين نهایی شد

مجلس به واردات 
خودروهای خارجی رای داد

کمیسـیون  اصلاحـات  بـا  نماینـدگان 
طـرح   ۴ مـاده  در  معـادن  و  صنایـع 
سـاماندهی صنعت خودرو دربـاره واردات 
خـودرو بـه منظـور تامیـن نظـر شـورای 

کردنـد. موافقـت  نگهبـان 
از   نقـل  بـه  اتفاقیـه  گـزارش  بـه 
تجارت نیـوز، نمایندگان در نشسـت علنی 
روز چهارشـنبه، ۲۴ شـهریورماه مجلـس 
شـورای اسـلامی با ۱۷۲ رأی موافق، ۳۸ 
رأی مخالـف و ۳ رأی ممتنـع از مجمـوع 
۲۴۳ نماینـده حاضـر در صحـن علنـی با 
اصلاحات کمیسـیون صنایـع و معادن در 
مـاده ۴ طـرح سـاماندهی صنعـت خودرو 
دربـاره واردات خـودرو بـه منظـور تامین 

نظـر شـورای نگهبـان موافقـت کردنـد.
مـاده ۴ بـه شـرح ذیـل اصلاح می  شـود: 
هر شـخص حقیقـی یا حقوقی مـی تواند 
قطعـات  یـا  خـودرو  صـادرات  ازای  بـه 
خـودرو یـا سـایر کالاهـا و یـا خدمـات 
مرتبـط بـا انـواع صنایـع نیـرو محرکـه 
و یـا از طریـق واردات بـدون انتقـال ارز 
نسـبت بـه واردات خـودرو تمـام برقـی 
یـا دو نیرویـی )هیبریـدی( و یـا واردات 
بـر  بـا  سـوز  گاز  یـا  بنزینـی  خـودروی 
چسـب انـرژی ب )b( و بالاتـر و یا دارای 

شـاخص ایمنـی سـه سـتاره و یـا بالاتـر 
بـر اسـاس گواهی هـای اسـتاندارد معتبر، 
معـادل ارزش صادارتی خود اقـدام نماید.

تبصـره ۱- واردات موضـوع ایـن مـاده، 
بـرای  جدیـدی  ارزی  تعهـد  هیـچ  نبـاد 

کشـور ایجـاد نمایـد.
خودروهـای  تعـداد  سـقف   -۲ تبصـره 
یکبـار  مـاه  هـر شـش  وارداتـی،  مجـاز 
توسـط شـورای رقابت و بر اسـاس میزان 
کمبـود عرضه نسـبت بـه تقاضـای موثر 
خودروی سـواری طی یک سـال گذشـته 

می شـود. تعییـن 
داشـتن  منحصرکـردن،   -۳ تبصـره 
از  پـس  خدمـات  ارائـه  یـا  نمایندگـی 
فـروش، صرفـاً از خودروسـازان خارجـی 
مربـوط  مقـررات  سـایر  اسـت.  ممنـوع 
توسـط وزارت صنعـت، معـدن و تجـارت 

تعییـن مـی شـود.
تبصـره ۴- واردات مجـدد اقـلام صـادر 
شـده موضـوع ایـن مـاده، ممنـوع و در 

حکـم کالای قاچـاق اسـت.
تبصـره ۵- واردات خودروهـای کارگـرده 
شـرطی  بـه  مـاده،  ایـن  چارچـوب  در 
تولیـد  تاریـخ  از  سـال   ۳ از  بیـش  کـه 
آنهـا نگذشـته باشـد، مجاز اسـت. سـایر 

وزارت  توسـط  مربـوط  فنـی  مقـررات 
مـی  تعییـن  تجـارت  و  معـدن  صنعـت، 
شود.براسـاس ایـن گزارش سـیدمصطفی 
 ۱۱۰ اصـل  بـه  اسـتناد  بـا  آقامیرسـلیم 
قانـون اساسـی و سیاسـت هـای تقویـت 
تولیـد و پشـتیبانی از آن، گفـت: دوشـنبه 
تشـخیص  مجمـع  نیـز  گذشـته  هفتـه 
مصلحـت نظـام بـا این موضـوع مخالفت 
کرد؛ براسـاس ایـن اصلاح حتـی واردات 
آزاد  نیـز  گازسـوز  معمولـی  خودروهـای 
تهـران،  مـردم  اسـت.نماینده  شـده 
شـمیرانات، ری، اسلامشـهر و پردیس در 
مجلـس شـورای اسـلامی افـزود: در دنیا 
از تولیـد خودروهـای دو نیـرو حمایت می 
شـود چـرا کـه قیمـت تمـام شـده آن دو 

برابـر اسـت.
وی بـا اشـاره بـه اقداماتـی بـرای تولیـد 
اضافـه  کشـور،  در  هیبریـدی  خـودروی 
کـرد: اگـر واردات براسـاس طـرح مذکور 
صـورت گیـرد از تولیـد داخـل جلوگیری 
شـده و حتـی ممکـن اسـت جوانانـی که 
در ایـن زمینـه فعالیـت کـرده انـد را نیـز 

کند. دلسـرد 
کمیسـیون  عضـو  ایزدخـواه  الـه  روح 
صنایـع و معـادن در دفـاع از اصلاحـات 

کمیسـیون در طـرح سـاماندهی صنعـت 
در  اخیـر  روزهـای  در  گفـت:  خـودرو، 
رسـانه هـا موضوعاتـی ماننـد آزادسـازی 
واردات خـودرو مطـرح شـده حـال آنکـه 
منظـور  و  نیسـت  چنیـن  ایـن  موضـوع 
تنظیـم واردات خودرو در راسـتای حمایت 
از تولیـد داخل اسـت تـا از وضعیت مبهم 
و اشـکال آفریـن کنونـی خـارج شـویم.

نماینـده مـردم تهـران، ری، شـمیرانات، 
اسلامشـهر و پردیس در مجلس شـورای 
اسـلامی ادامـه داد: براسـاس اطلاعـات 
اخیـر  سـال   ۱۵ در  ایـران  آمـار  مرکـز 
مجموعـا کمتـر از ۷۰۰ هزار خـودرو وارد 
کشـور شـده در حالـی کـه تولیـد داخـل 
در  بـوده  دسـتگاه  میلیـون  از ۱۵  بیـش 
 ۵ از  کمتـر  خـودرو  واردات  کل  واقـع 
درصـد تقاضـای بـازار را پوشـش داده و 
از نظـر واردات نیـز ایـن میـزان کمتـر از 
۳ درصـد کل واردات کشـور بـوده اسـت.

وی بـا بیـان اینکـه تصویـب اصلاحـات 
کمیسـیون دربـاره طـرح سـاماندهی بازار 
خـودرو اثـر روانـی بـر بـازار دارد، تصریح 
کـرد: در حـال حاضر خودروهـای خارجی 
در کشـور بـه ۸ برابـر نرخ جهانی رسـیده 
اسـت به طـور مثال خودرویـی که معادل 

ریالـی آن در خـارج کشـور ۴۰۰ میلیـون 
اسـت در کشـور بیـش از ۳ میلیـارد بـه 
فروش می  رسـد چـرا که قاعـده و قانونی 

بـرای واردات خـودرو وجـود ندارد.
ایـن نماینده مـردم در مجلـس یازدهم با 
بیـان اینکـه کمیسـیون ایرادات شـورای 
نگهبـان را در اصلاحـات خـود در نظـر 
گرفتـه، تصریـح کـرد: واردات خـودرو در 
این اصلاحات سـقف داشـته، این سـقف 
بـه میزانـی اسـت کـه کمبـود عرضـه را 

کند. جبـران 
معـادن  و  صنایـع  کمیسـیون  عضـو 
مجلـس بـا بیـان اینکـه شـورای رقابـت 

هـر ۶ مـاه یکبـار سـقف میـزان رقابـت 
خـودرو را مشـخص مـی کند، ادامـه داد: 
در ایـن اصـلاح تـلاش شـده کـه میزان 
تولیـد داخل افزایـش یابد از سـوی دیگر 
نبایـد  خـودرو  واردات  کـه  شـده  تاکیـد 
تعهـد مالـی بـرای دولـت ایجـاد کنـد و 
بایـد بـرای واردات از ارز صادراتـی یـا ارز 

خارجـی اسـتفاده شـود.
ایزدخـواه بـا اشـاره بـه اینکـه براسـاس 
آمـار حـدود ۲۰ میلیون دلار نـزد خانواده 
هـا و اشـخاص اسـت کـه بهتـر اسـت 
از ایـن منبـع بـرای  بـه جـای اسـتفاده 
خریـد آپارتمـان در ترکیـه بـرای کمـک 

داد:  ادامـه  شـود،  اسـتفاده  صنعـت  بـه 
خودروهـای  تولیـد  مدافـع  کمیسـیون 
هیبریـدی و برقـی اسـت و در این راسـتا 
نیـز از مبنـا و واحدهای تولیدی بسـیاری 

بازدیـد کـرده وگام برداشـته اسـت.
ایـن نماینـده مـردم در مجلـس یازدهـم 
افـزود: در اصلاحـات کمیسـیون الگـوی 
مصـرف دیـده شـده و براسـاس آن تنهـا 
خودروهایـی مـی تواننـد وارد شـود کـه 
مصـرف سـوخت آن ها b به بالا باشـد از 
سـوی دیگـر دارای حداقل سـه سـتاره از 

نظـر کیفیت باشـند.
ایزدخـواه دربـاره صحبـت وزیـر صنعت، 

معـدن و تجـارت مبنـی بـر اینکـه درباره 
واردات خـودرو برنامـه  ای نداریم، تصریح 
کـرد: ایـن حـرف درسـت اسـت چـرا که 
وزارتخانـه مذکـور، وزارت تولیـد اسـت و 
بایـد تولیـد را افزایـش داده و مقرر اسـت 
کـه در ۶ مـاه تولیـد صـد هزار خـودرو را 

دهند. افزایـش 
وی تصریـح کـرد: مـا تـلاش کردیـم با 
ایـن اصلاحـات واردات بـه نفعـی تنظیم 
شـود که بازار ملتهب نشـود و اثـر مثبتی 
بـر بـازار داشـته باشـد بـه گونـه ای کـه 
خودروهـای خارجی ۷ برابـر ارزش واقعی 

نشـوند. معامله 
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حسن رعیت جمعا به ۳۵ سال حبس محکوم شد
ذبیح الله خداییان، ســخنگوی قوه قضائیه در جمع خبرنگاران در پاســخ به سوالی در مورد 
پرونده حســن میرکاظمی معروف به رعیت، اظهار داشــت: بخشی از این پرونده پیشتر در 
دادگاه رسیدگی و منجر به صدور حکم شده بود و بخشی از آن مفتوح بود که اخیرا منجر به 
صدور حکم بدوی شــد. به نقل از مرکز رسانه قوه قضاییه، وی تصریح کرد: در این پرونده 
۲۰ نفر محکومیت یافتند که اتهامات آن ها مشارکت در اخلال عمده در نظام پولی و ارزی 
کشور و پولشویی، کلاهبرداری، جعل، استفاده از سند مجعول و اعمال نفوذ برخلاف حق و 
مقررات است. همچنین اتهام برخی محکومان دیگر این پرونده، ناظر بر معاونت در جرایم 
فوق الذکر اســت. سخنگوی دستگاه قضا بیان داشت: در این پرونده، مجرم اصلی به یک 
فقره حبس ۲۵ سال، سه فقره حبس سه سال و یک فقره حبس یکسال، جمعا به ۳۵ سال 
حبس محکوم شــد. همچنین در این پرونده یک نفر به ۱۶ سال حبس، دو نفر به ۱۰ سال 
حبس، یک نفر به ۹ سال حبس، شش نفر به ۷ سال حبس و بقیه نیز به شش سال و پنج 

سال حبس محکوم شده اند.

دادگستری آذربایجان غربی: فوت یک متهم زیر شکنجه و در حین بازداشت کذب 
است

مرکز رســانه قوه قضاییه مرگ شخصی با هویت »یاسر منگوری« زیر شکنجه و در حین 
بازداشت را تکذیب و اعلام کرد که او در درگیری مسلحانه کشته شده است. مرکز رسانه قوه 
قضاییه به نقل از روابط عمومی دادگستری استان آذربایجان غربی در این باره اعلام کرده 
است: در پی انتشار خبری از سوی رسانه های معاند مبنی بر فوت فردی به نام یاسر منگوری 
زیر شکنجه و در حین بازداشت، رئیس کل دادگستری استان آذربایجان غربی با تکذیب این 
خبر اظهار داشت: حسب گزارش های واصله فرد مذکور از عوامل مسلح گروهک تروریستی 

بوده که تیرماه سال جاری در درگیری مسلحانه کشته می شود.

روایت سردار کوثری از سفر گروسی به ایران
اسماعیل کوثری درباره بیانیه مشترک آژانس و سازمان انرژی اتمی بیان کرد: آنها خودشان 
متوجه شدند که وضعیت مثل سابق نیست که هر طور خواستند تصمیم بگیرند اجرا شود و 
به ما چیزی را تحمیل کنند. بنابراین به همین دلیل ما قبول کردیم آنها با نظارت خودشان 
بیایند. در عین حال این فیلم هایی که تاکنون ثبت و ضبط شده، نزد ما می ماند و به هیچ 
وجه حتی یک دقیقه از آن فیلم ها به آنها داده نمی شود. او در پاسخ به اینکه آیا نمایندگان از 
توضیحات قالیباف قانع شده اند یا خیر، عنوان کرد: زمانی که ایشان توضیح دادند، نمایندگان  
کامل قانع شدند؛ البته یکی، دو نفر دیرتر آمده بودند و متوجه نشدند که آقای قالیباف، مجددا 

توضیح دادند و شرح ماجرا کردند.

واکنش وزارت کشور به فیش حقوقی منتشرشده از استاندار سیستان و بلوچستان
روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت کشور با صدور اطلاعیه ای، مدرس خیابانی استاندار 
جدید سیستان و بلوچستان را دارای مراتب تعهد، پاکدستی، مسئولیت پذیری و برخوردار از 
ســوابق استوار اجرایی و پیشینه روشن مدیریتی به ویژه در عرصه های اقتصادی برشمرد و 
اخبار مغشوش درخصوص وی را رد کرد. در بخشی از این جوابیه آمده است: طبق توضیحات 
و اطلاعات منتشر شده از مسئولان »شرکت سرمایه گذاری امید« درباره آنچه تحت عنوان 
فیش حقوقی منتســب به جناب آقای مهندس »مدرس خیابانی« پیشتر در برخی رسانه ها 
منتشر شده، کاملاً روشن است که سند مذکور شامل تجمیع معوقات و مطالبات مربوط به 
چندین ماه فعالیت ایشان می باشد. بر مبنای این توضیحات، روند فوق برای سایر کارکنان و 

مدیران آن مجموعه،به همین منوال محاسبه و پرداخت  شده است. بررسی ها نشان می دهد، 
برخلاف ادعاهای مطرح  در برخی رسانه ها، حقوق دریافتی ایشان منطبق بر قوانین، مقررات 

و ضوابط بوده و در این رابطه سقف مجاز قانونی رعایت شده است.

تقی پور، نماینده اصولگرا: دستیابی به توافق بین ایران و غرب ضروری است
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: اصلاح طلبان به دلیل شکستی 
که در دولت گذشــته خورده اند، به دنبال القای این مطلب هستند که راهی جز کوتاه آمدن 
جمهوری اســلامی در مقابل غرب وجود ندارد. اصلاح طلبان در هشت سال مذاکره با غرب 
و آمریکا نتوانســتند از عزت جمهوری اسلامی پاسداری کنند. رضا تقی پور افزود: سیاست 
خارجی جمهوری اســلامی و پیام انقلاب بارها توسط مقام معظم رهبری اعلام شده است. 
طبق این سیاســت، جمهوری اسلامی با همه کشــورهای جهان به جز رژیم صهیونیستی 
می تواند مذاکره و ارتباط برقرار کند، به شرط آنکه این رابطه عزتمندانه باشد. نماینده مردم 
تهران در مجلس با تأکید بر اینکه مشی جمهوری اسلامی از ابتدای انقلاب مذاکره و گفتگو 
بوده است، اظهار داشت: اصلاح طلبان به دنبال القای این مطلب بودند که جمهوری اسلامی 
می خواهد رابطه خود را با دنیا قطع کند و این دروغ شاخدار را در رسانه های خود مرتباً اعلام 
می کردند تا طرف غربی را که عامل اصلی به بن بســت رسیدن مذاکرات است، تبرئه کنند. 
تقی پور افزود: دســتیابی به توافق بین ایران و غرب ضروری اســت، اما این توافق باید در 

چارچوب عزت، حکمت و مصلحت باشد.

نماینده مجلس: عده ای ماینرهای از رده خارج شده در چین را وارد کشور می کنند
نماینده مردم لنگرود در مجلس تاکید کرد: متاسفانه عده ای سودجو، ماینرهای نسل اول از 
رده خارج شــده چینی را به کشور وارد کرده که مصرف برق آن به مراتب بالاست. وی در 
ادامه اظهار کرد: استخراج رمزارزها، بزرگترین تهدید برای صنعت برق و تامین برق مصارف 
خانگی و تجاری هســتند. تنها بخشی که وارد شبکه شده و مستمر برق مصرف می کنند، 
استخراج رمزارزهاست و این امر آسیب جدی به تاسیسات برقی وارد می کند. نماینده مردم 
لنگرود در مجلس گفت: از سوی دیگر از زمانی که رمزارزها وارد شده است سوداگران متصل 
شــده و ماینرهای نسل اول را وارد کشــور می کنند. با استفاده از ماینرهای نسل اول ۸۰۰ 
هزار کیلوبات برق برای تولید یک بیت کوین استفاده می شود و در حالی که ماینرهای نسل 
جدید ۱۴۲ هزار کیلوبات برق برای تولید یک بیت کوین استفاده دارند، متاسفانه امروز عده 
ای تمام ماینرهای نسل اول که از رده خارج شده، از چین وارد کشور می کنند. این ماینرها 
همگی از رده خارج شده و برق قابل توجهی نیاز دارند در صورتی که ماینرهای نسل جدید 

به مراتب برق کمتری استفاده می کنند.

تذکر نادران به دولت درخصوص مذاکرات هسته اي
نماینده مردم تهران در مجلس شــوراي اســلامي تاکید کرد: در بحث مذاکرات هسته اي، 
مجلس قانون مصوب کرده و لازم است دولت ضوابط قانوني را رعایت کند.الیاس نادران در 
تذکري شــفاهي در جلسه علني صبح امروز )چهارشنبه( مجلس شوراي اسلامي بیان کرد: 
متاسفانه در بحث اربعین دولت محدودیت هاي فراقانوني ایجاد کرده است و فقط از طریق 
مرزهاي هوایي اجازه ورود به زائران مي دهد، زائران پشــت مرزها گیر کرده اند و تدبیري در 
این زمینه اندیشــیده نشده اســت. وي در ادامه اظهار کرد: در بحث مذاکرات هسته اي نیز 
مجلس شوراي اسلامي قانون مصوب کرده و دولت لازم است که ضوابط قانوني را رعایت 
کند. تاکنون گزارشي رسمي از سوي مقامات دولتي در صحن مجلس ارائه نشده است. لازم 
است کمیسیون امنیت ملي مجلس شوراي اسلامي با توجه به تعطیلي مجلس این گزارش 

را دریافت کرده و منتشر کند.

واکنش محمود صادقي به اظهارات رئیس قوه قضائیه درباره زندان  ها
یک نماینده پیشین مجلس شوراي اسلامي گفت: زماني طرح نظارت از سازمان زندان ها را 
به مجلس ارائه دادیم و درخواست داشتیم یک کمیته متشکل از دولت، قوه قضائیه، مجلس 
و ســازمان هاي مردم نهاد از زندان ها بازدید کنند.محمودصادقي در گفت وگو با ایلنا، درباره 
اظهارات رئیس قوه قضائیه در خصوص نظارت روي زندان و همچنین بازدید معاونت زنان 
نهاد ریاست جمهوري از زندان زنان، گفت: در مجلس دهم طرحي درباره اداره زندان ها ارائه 

دادیم و حتي به شخصه درباره اداره زندان ها در گذشته با آقاي اژ ه اي مکاتباتي داشته ام.

این نماینده پیشــین مجلس شــوراي اسلامي در خصوص اصلاح ســاختار در نحوه اداره 
زندان هاي کشــور، عنوان کرد: اصلاح ســاختاري؛ به این معنا که ساختار سازمان زندان ها 
اصلاح شود؛ یعني ســاختاري به وجود بیاید که سازمان زندان ها نظارت پذیر شود؛ چرا این 
امر لازم اســت؟ زیرا امروز شــخص آقاي اژه اي در رأس قوه قضائیه قرار دارند، فردا روزي 
شخص دیگري مي آید، بنابراین باید قانوني شود که بنا بر سلیقه  ها تغییر نکند. وي با تاکید 
بر این که اصلاح ســاختار نظارت بر زندان ها یعني اینکه این سازمان نظارت پذیر شود، ادامه 
داد: این نظارت پذیري مي تواند به اشــکال مختلفي تعمیم داده شود؛ در طرحي که مجلس 
براي نظارت بر زندان ها ارائه داد، مطرح کردیم یک نهادي مرکب از سه قوه یعني مجلس، 
قوه قضائیه و دولت به منظور نظارت مســتمر شکل بگیرد و مطرح کردیم که دبیرخانه این 
کمیته هم در وزارت دادگســتري باشد و به طور دوره اي نظارت و گزارش را منتشر کنند و 
تاکید هم داشــتیم حتما در این کمیته خانم هاي نماینده هم باشند تا بتوانند بر زندان زندان 

به طور خاص نظارت کنند.

ضربه وزارت اطلاعات به یک تیم تروریستي
با اشراف اطلاعاتي سربازان گمنام امام زمان )عج( یک تیم تروریستي وابسته به سرویس هاي 
اطلاعاتي کشورهاي متخاصم، شناسایي و مورد ضربه قرار گرفت.این تیم تروریستي که در 
تلاش بود، علیه برخي از مراکز حســاس و حیاتي کشور اقدام ایذایي و تروریستي را فراهم 
نماید؛ با اقدام وزارت اطلاعات متلاشــي شد. شایان ذکر است اطلاعات تکمیلي در آینده 

نزدیک به استحضار مردم شریف ایران رسانده خواهد شد.

پیام عراقچی در پایان مسئولیت معاونت سیاسی
عراقچی در پایان مسئولیت معاونت سیاسی وزارت امور خارجه پیامي را منتشر کرد.  متن پیام 

سید عباس عراقچی به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

اکنون و در پایان بخشــي دیگر از دوره خدمت خود در مسئولیت معاون سیاسي وزارت امور 
خارجه، خداوند منان را که توفیق خدمت در این ســال هاي حساس و پرمخاطره را ارزاني 
ام داشــت، شکرگزارم. اتمام یک دوره از مسئولیت به معناي چشم پوشي از خدمتگزاري به 
این میهن، نظام و آرمان هاي مردم شــریف و نجیب ایران نیست. در کسوت یک دیپلمات 
جمهوري اسلامي ایران، تا واپسین دم حیات، تمامي توان و استعداد و تجربه خود را همچنان 
با افتخار در خدمت وطنم و سازماني که بیش از سه دهه از عمر خود را با وظایف و ماموریت 
هاي آن زیســته ام - وزارت امور خارجه - و یا هر کجاي دیگر که لازم باشد، قرار خواهم 
داد.از خداوند متعال براي برادر عزیز خود جناب آقاي دکتر امیرعبداللهیان وزیر محترم امور 
خارجه، در این مسئولیت سنگین موفقیت و سربلندي مسئلت مي نمایم و انشاالله مشاوري 

امین براي ایشــان خواهم بود.همچنین آرزوي توفیق و سرافرازيِ  برادر گرامي جناب آقاي 
دکتر علي باقري را در سمت معاون سیاسي وزارت امور خارجه دارم.

مطهري: بهانه ي هزینه کردن از جیب مردم جور شد
علي مطهري، فعال سیاسي به سرعت گرفتن واردات واکسن کرونا به کشور واکنش نشان 
داد.نماینده مجلس دهم در توییتي نوشت:سرعت گرفتن واردات واکسن بهانه اي شده است 
براي کساني که بگویند پس نیازي به پیوستن به اف  اي  تي  اف نیست و به هزینه کردن ها 
از جیب مردم ادامه دهند.در حالي که این سرعت گرفتن معلول عوامل متعددي است از جمله 
آزاد شدن بخشي از پول ما در کره جنوبي، افزایش تولید جهاني واکسن، تغییر سیاست کلي 
نظام از تأکید بیش از حد بر واکســن داخلي به واردات واکسن خارجي، و البته تماس تلفني 

آقاي رئیسي با رئیس جمهور چین و پاسخ مثبت او به درخواست ایشان.

سفیر ایران در عراق: ویزاي عراق براي زائرین اربعین حسیني رایگان است
ســفیر ایران در عراق با بیان اینکه ویزای عراق برای زائرین اربعین حســینی رایگان 
اســت و زائران برای دریافــت ویزا نیاز به پرداخت هزینه ای ندارند، افزود: براســاس 
رایزنی ها و هماهنگی هایی که با مقامات عراقی صورت گرفته برای راهپیمایی اربعین 
امســال برای زائران ایرانی ســهمیه ای ۶۰ هزار نفری در نظر گرفته شده است. ایرج 
مســجدی با بیان اینکه دولت عراق در ابتدا سهمیه ۳۰ هزار نفری برای زائران ایرانی 
جهت شرکت در مراسم اربعین در نظر گرفته بود و در جریان سفر الکاظمی به تهران 
و رایزنی هایی که انجام شد، این سهمیه به ۶۰ هزار نفر افزایش پیدا کرد، خاطرنشان 
کرد: ســهمیه در نظر گرفته برای زائران دیگر کشور ها در مجموع ۱۰ هزار نفر است. 
وی در پاســخ به این که آیا آماری از میزان زائران غیرایرانی که سال های گذشته در 
مراسم راهپیمایی اربعین حسینی شرکت می کردند در اختیار دارد یا نه، گفت: من آمار 
دقیقی از زائران دیگر کشــور ها ندارم ولی تا آنجایی که اطلاع دارم، دو ســال پیش 
حدود ۲۵۰ تا۳۰۰ هزار زائر غیرایرانی از طریق خاک ایران برای شرکت در راهپیمایی 

اربعین حسینی وارد عراق شدند.

پاسخ غریب آبادي به ادعاي آزار جسمي بازرس زن آژانس
نماینــده دائم ایــران در آژانس بین المللي انرژي اتمي در پاســخ بــه ادعاي مطرح 
درباره بازرســي از یکي از بازرســان زن آژانس گفت که سیاست حفاظتي تاسیسات 
هســته اي ایران از چند ماه پیش تغییر کــرده و این موضوع نیز به آژانس اطلاع داده 
شده اســت.»کاظم غریب آبادي« ســفیر و نماینده دائم جمهوري اسلامي ایران در 
سازمان هاي بین المللي مســتقر در وین و همچنین آژانس بین المللي انرژي اتمي در 
گفت وگویي در خصوص حواشــي منتشر شــده درباره ادعاي یکي از بازرسان آژانس 
مبني بر آزار جســمي در جریان بازرسي در ایران اظهار داشت: متاسفانه چندین مورد 
عملیات  تروریســتي و خرابکاري در تاسیسات هسته اي داشتیم و براي همین سیاست 
حفاظتي تاسیسات هسته اي ما از چند ماه پیش تغییر کرده و این سیاست ها و اقدامات 
جدید حفاظتي شــامل چگونگي بازرسي از بازرســان آژانس هم شده است. وي که 
با خبرگزاري صدا و ســیما گفت وگو مي کرد، تصریح کرد: این سیاســت را به آژانس 
اعلام کردیم و البته همچنان این سیاســت ها در حال بهبود و ارتقاست. نماینده دائم 
ایران ادامه داد: همزمان به آژانس هم خواســتیم که به بازرسان توصیه کند به خاطر 
حساسیت موجود و سوابق خرابکاري، نهایت همکاري را با ماموران حفاظتي تأسیسات 

هسته اي داشته باشند.

میز خبر
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